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Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani.

Az interpelláció címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere

Az interpelláció címe: "Az ovisokról, a Hivatalról és az érettségről"

Tisztelt Miniszter Úr!

Az utóbbi hetekben sok szó esett arról az elképzelésről és valószínűsíthető tervről, amely szerint
átalakul  az  iskolaérettség  megállapítása.  Mind ez  ideig  szerencsére  ez  nem volt  egy bonyolult,
túlbürokratizált  eljárás,  és  ami  a  legfontosabb,  a  gyermek  érdekei  voltak  az  elsődlegesek.  Az
iskolaérettség megállapításáról vagy más módon kifejezve, hogy a gyermek maradjon-e még egy
évig az óvodában,  az őt  legjobban ismerők döntöttek.  A szülőkkel  folytatott  megbeszélés,  vagy
éppen  a  szülők  javaslatára  az  óvoda  vezetője,  az  óvodapedagógusok,  adott  esetben
óvodapszichológus megbeszélése, megállapodása volt a döntő. Kimondottan helyesnek tartottam és
tartom, hogy ez helyben, az adott településen, az adott intézményben szülő és pedagógus együttes
véleményezése  alapján  történik.  Az  a  terv,  amelyről  mostanában  valóban  sokat  hallani,  ezt  a
rendszert megszüntetné. Számomra elképesztő módon a szülőnek a Hivatalhoz, egészen pontosan,
az Oktatási Hivatalhoz, tehát a központi hatósághoz kell fordulnia, ahol majd a Hivatal emberei,
felkért Hozzáértői a távolból fognak – feltöltött dokumentumok, orvosi leletek és kérvények alapján
– dönteni a legkisebbekről. Ha a szülő saját gyermeke ügyében a magasságos Hivatal döntését nem
hajlandó elfogadni,  akkor  közigazgatási  pert  kezdeményezhet,  ahol  majd  az  igazságszolgáltatás
dönt a gyermekéről. Azért ez valóban elképesztő!

Komolyan  gondolják,  hogy szülők  százai  és  ezrei,  az  arctalan  és  számukra  teljesen  ismeretlen
hivatali  gárdától  várhatják  azt,  hogy  gyermekük,  hatéves  kislányuk  vagy  kisfiúk  ügyében  a
legmegfelelőbb, s a fejlődésüket leginkább előmozdító döntés születik? Ráadásul úgy tudni, hogy az
erről  szóló  rendelet  valamikor  december  elején,  közepén  kerül  nyilvánosság  elé  azzal,  hogy a
szülőknek  jövő  év  január  15-ig  van  módjuk  saját  gyermekük  ügyében  az  Oktatási  Hivatalhoz
fordulni.  Gondolják  el  azt  az  élethelyzetet,  amikor  apuka  és  anyuka  a  karácsonyfa  mellett  az



Oktatási  Hivatal  honlapján  hatéves  gyermekük  ügyében  dokumentumokat,  kérvényeket,  orvosi
leleteket tölt fel, majd az újév első napjaiban izgatottan várja a számukra teljesen ismeretlen Hivatal
döntését, hogy aztán azzal folyjék beszélgetésük tovább, hogy bírósághoz forduljanak-e vagy ne.
Lássuk be: ez így nincs rendben! De úgyis fogalmazhatnék, hogy lelketlenség és ordító ostobaság
ez az egész.

Mindezek alapján kérdezem tisztelt Miniszter úrtól:

1. Tervezik-e megváltoztatni az iskolaérettség megállapításának jelenlegi szabályozását?

2. Valóban azt kívánják-e bevezetni, hogy a szülőnek az Oktatási Hivatalhoz kell fordulnia saját
gyermeke ügyében?

3. Valóban január 15-i határidővel kell ezt megtenni?

4. Van-e kapcsolat e tervezett intézkedés és a Nemzeti Alaptanterv egyelőre a nyilvánosság előtt
teljesen ismeretlen változata között?

5. Szülőként jónak ítéli-e ezt a tervet? Szeretné-e Ön is, hogy a karácsonyfa alatt gyermekéről
szóló dokumentumokat és leleteket kelljen feltöltenie a Hivatal honlapjára?

Tisztelettel várom válaszát.

Dr. Hiller István
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